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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

zo 6. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 8. septembra 2015 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prezentovaných 14 starostov a Rada starostov v Košiciach bola 

uznášania schopná.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Dnes sa budú okrem materiálov zo 4. Mestskej rady v Košiciach 

venovať aj materiálom, ktoré boli prerokované na 5. mimoriadnej mestskej rade.  

Opýtal sa starostov, či majú doplňujúce, resp. pozmeňujúce návrhy k programu 

rokovania. Zo strany starostov pripomienky k programu rokovania neodzneli, preto dal 

o programe hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 14, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania 6. Rady starostov v Košiciach 

bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Ladislav Brada a Damián Exner 

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokované materiály 4. a 5. mimoriadnej Mestskej rady v Košiciach 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní Rady starostov vedenie mesta, a to p. primátora 

mesta Richarda Rašiho a pani námestníčku primátora Renátu Lenártovú. Slovo 

odovzdal primátorovi mesta. 

 

p. Raši, primátor mesta: Poďakoval za pozvanie na rokovanie a uviedol, že k bodom, ktoré sa 

budú na najbližšom rokovaní mestského zastupiteľstva prerokovávať, t. j. 21. 

septembra, medzi zásadné materiály okrem iných, bude patriť Zmena Rokovacieho 

poriadku MZ. Pripravovaná zmena rokovacieho poriadku predstavuje zosúladenie so 

zákonom o obecnom zriadení a zákonom o meste Košice. Bolo hlavne z aplikačnej časti 

zistené, že niektoré veci neboli dostatočne domyslené, pretože vznikajú situácie, ktoré 

sa pri kreovaní zákona nevyskytovali, najmä v spôsobe narúšania chodu zastupiteľstva 

a vytvárania právnej neistoty. Zmena predstavuje hlavne to, aby bol rokovací poriadok 

jasný z hľadiska výkladu, tiež aj z hľadiska priebehu ustanovujúceho zastupiteľstva. Zo 

strany starostu MČ Juh p. Hlinku boli doručené pripomienky, ktoré vychádzali zo 
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skúsenosti, teda z praxe. Ďalej sú zmeny v komisiách, ktoré sú až do zvolenia nových 

komisií platné, a to sa týka aj mestskej rady, atď., aby nedochádzalo k právnemu vákuu. 

V druhej časti, ktorá bude určite predmetom diskusie na mestskom zastupiteľstve, je 

samotný priebeh rokovania MZ. V návrhu je zapracované, že poslanec v rámci rozpravy 

vystupuje iba raz, ale je daná možnosť vystúpiť poslancovi ešte 2-krát vo faktickej 

poznámke nielen ako reakcia na predrečníka. Vo faktickej poznámke môže poslanec  

2-krát po minúte položiť otázky, pýtať sa, atď. Čo bolo poslancami p. Polačekom a p. 

Gibódom najviac atakované, to boli rokovania komisií. Samotní predsedovia 

jednotlivých komisií pri MZ nenavrhli nič nové, všetky komisie chcú zostať pritom, aby 

bolo na danej komisii, či dovolí alebo nedovolí účasť verejnosti na jej rokovaní. 

Komisia, či povolí alebo nepovolí účasť, bude o tom rozhodovať, resp. to posudzovať 

na základe dopredu doručenej žiadosti. Dôležité je, že poslanec mestského 

zastupiteľstva sa bude môcť komisií zúčastňovať, ale nebude mať právo na nej hlasovať 

a ani ju narúšať. Samozrejmé je, že tie komisie, ktoré pracujú s osobnými údajmi musia 

podpísať prehlásenie o mlčanlivosti.  

 Ďalšími zásadnými bodmi budú určite patriť voľba hlavného kontrolóra, Dotácie pre FC 

VSS, bývalé MFK. Futbalový klub zišiel do II. ligy, došlo tam k pochybeniam, na ktoré 

poukázala hlavná kontrolórka a  zo strany mesta došlo k zastaveniu vyplácania dotácie, 

ktorá v zmysle zmluvy predstavuje 150 tis. eur. Návrh uznesenia pre mestské 

zastupiteľstvo presnú výšku sumy neuvádza, bude to opäť na diskusii, pretože sú veľmi 

rozličné názory na poskytnutie dotácie, ale aj právne názory. Poslanec mestského 

zastupiteľstva p. Igor Sidor všetkým poslancom odôvodní čo je plusom a čo mínusom, 

tiež v akom postavení je FC Lokomotíva, iné mládežnícke kluby, atď., aby poslanci ku 

svojmu rozhodnutiu mali čo najviac informácií, ale hlavne ucelených informácií. 

Poznamenal, že FC VSS (bývalé MFK) má v rámci svojej štruktúry pri všetkých 

mládežníckych kluboch zastúpenie všade v najvyšších súťažiach. Je to aj preto, že boli 

v prvej lige, ale aj preto, že dotáciu dostávali. Situácia je aj o to nepríjemná, lebo p. 

Podolák z FC VSS povedal, že v prípade nepriznania dotácie, zruší všetky mládežnícke 

družstvá. 

 Na mestskom zastupiteľstve sa bude rokovať aj o všeobecne záväzných nariadeniach, 

ako o symboloch mesta, čo súvisí so zákonom, ktorý v Národnej rade SR predkladal 

spolu s p. Gécim a p. Brixim, kde symboly mesta neboli chránené. Napriek tomu, že vo 

VZN nie sú pokuty, tie sú ale v zákone dané. Ide o predchádzanie toho, aby 

nedochádzalo k zneužitiu symbolov mesta, ale tiež aj mestských častí. Ďalej 

o taxislužbe. Uviedol, že rokovania prebehli s najväčším zo zástupcov taxikárov, a to 

Cech Taxi. Postup mesta bol prekonzultovaný s ministerstvom vnútra a postupuje sa 

v zmysle zákonných ustanovení a zdá sa, že toto taxikárom vyhovuje viac. Ide im o to, 

aby nevznikali taxislužby, ktoré nedodržiavajú základné technicko-bezpečnostné 

pravidlá. Ďalšími bodmi budú tie, ktoré sa budú týkať redukcie počtu mestských častí 

a referenda. V tejto chvíli nevedia, či sa do referenda pôjde, ale bude vytvorený 

predpoklad na to, ak by sa mestské zastupiteľstvo v tomto smere rozhodlo že „áno“, tak 

aby bolo všetko pripravené. Náklad je zhruba 115 tis. eur, ktoré bude znášať mesto. 

V príprave je aj veľká reforma samosprávy ako takej a ZMOS očakáva, aby sa zmeny 

urobili aj v mestách Bratislava a Košice. Na druhej strane, veľkou komplikáciou 

k uskutočneniu referenda je to, že aby sa referendum uskutočnilo, musí mestské 

zastupiteľstvo vykreovať absolútne čistú a jasnú otázku nového usporiadania mestských 

častí, a to na decembrovom rokovaní. Názory sú rôznorodé, ale v prípade, že sa mestské 

zastupiteľstvo zhodne alebo nezhodne v otázke, bude to tlmočené, že bol to mandát, 

rozhodnutie ľudí, ktorí boli občanmi zvolení do MZ. Dôležité ale bude, že pred 

komunálnymi voľbami bude téma uzavretá a nebude ňou hocikto, kto bude kandidovať 
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na primátora robiť predvolebnú kampaň. K príprave analýzy boli použité podklady, 

ktoré boli z jednotlivých MČ zaslané. Skonštatoval, že po formálnej stránke sa urobí 

všetko preto, aby sa referendum mohlo realizovať.  

 K bodu, ktorý je zaradený kvôli protestu prokurátora pri prenajímaní malometrážnych 

bytov uviedol, že podmienky zo strany mesta boli dávané tak, aby sa byty dostali k tým, 

ktorí to najviac potrebujú. Bolo to však napadnuté, že nemôžu sa kritéria nastaviť tak, 

ktoré by boli diskriminačné. Preto sa pravidlá nastavili teraz tak, aby boli v súlade so 

zákonom, ale internými pravidlami budú ešte doladené.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal starostov MČ, aby sa zúčastnili rokovania mestského 

zastupiteľstva 21. septembra. 

 

p. Raši, primátor mesta: Poprosil starostu MČ Kavečany, aby bol prítomný na rokovaní, 

pretože na posledných dvoch rokovaniach došlo k prerušeniu bodu ohľadne územného 

plánu Kavečian, aby ako štatutár obce vyjadril postoj a názor v danej veci. Požiadal o to 

aj ostatných starostov, aby sa rokovaní MZ zúčastňovali, nakoľko názor starostu je 

podstatný. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. Nikto sa neprihlásil, rozpravu uzavrel a predniesol 

návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach berie na vedomie prerokované 

materiály 4. a 5. (mimoriadnej) Mestskej rady v Košiciach.“ 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 17, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS:  Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Poďakoval sa p. primátorovi a p. námestníčke za ich účasť na rokovaní RS. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní RS námestníka primátora p. Petruška.  

Otvoril tému vo veci majetkovoprávnych materiálov, o ktorých sa na rokovaní 

mestského zastupiteľstva rokuje a  stáva sa, že stanovisko MČ je kladné, napriek tomu 

niekto z poslancov mestského zastupiteľstva, ktorý vôbec nie je poslancom za príslušnú 

lokalitu v rozprave vystúpi s námietkami, ktoré sú alebo nie sú opodstatnené, ale 

veľakrát rozprúdia „živú“ diskusiu. A tak, ako ich o účasť na rokovaniach mestského 

zastupiteľstva požiadal primátor, tak ich o to žiada aj on, ako predseda RS, lebo ak bude 

vedieť, že zo strany starostov pripomienky neboli, tak na rokovaní mestského 

zastupiteľstva sa bude vedieť vyjadriť a poslancom MZ argumentovať, že sa „opierajú“ 

o stanoviská mestských častí. 

 Vrátil sa k bodu „Analýza stavu MČ“, ktorá bola spracovaná na základe podkladov 

z MČ. Rokovalo sa o ňom včera (07.09.2015) na mimoriadnej mestskej rade a určite je 

vhodné, aby sa starostovia s materiálom oboznámili, lebo predstavuje podrobnú analýzu 

hospodárenia jednotlivých MČ. Predpokladá, že zo strany starostov budú k analýze 

pripomienky, pretože analýza hovorí o tom, ako ekonomicky hospodária MČ, nehovorí 

o tom, čo MČ robia a aké majú kompetencie. A tak, ako spomínal p. primátor, že 

decembrové rokovanie MZ je z hľadiska referenda dôležité, tak aj Rada starostov to 

v programe bude mať zaradené, aby aj v jednotlivých MČ to prediskutovali s miestnymi 

poslancami, vyjadrili názory na možnú zmenu prerozdelenia kompetencií, resp. zmenu 
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počtu mestských častí v meste Košice. Stále je platný zákon o meste Košice, kde bez 

ohľadu na celomestské referendum, každá mestská časť má právo uskutočniť vlastné 

referendum a to má právo veta. Preto aj Rada starostov by mala v tejto veci, resp. 

k otázke referenda prijať názor. Pravdepodobne ak medzi starostami nebude 

jednoznačný názor a starostovia nebudú vedieť zaujať jednoznačné stanovisko, je asi 

z ekonomického hľadiska úplne zbytočné vypísať celomestské referendum. Uviedol, že 

tejto téme sa musia venovať a navrhol, aby už na októbrové stretnutie RS sa jej 

minimálne venovali vo forme diskusie. Určite pred decembrovým rokovaním sa stretnú 

2-krát, t.j. v októbri a novembri. Otvoril bod. 

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: hovoril mimo záznam. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Na poslednom rokovaní MZ boli uznesením MZ schválené zmeny 

Územného plánu, záväznú časť, príloha č. 1 k VZN č. 39, kde boli schválené aj 

regulatívy pre usporiadanie územia hospodársko-sídelnej aglomerácie Košice. Sú tam 

niektoré obmedzujúce kritériá, má už stanoviská niektorých starostov, kde sa hovorí na 

str. 15 – „Pokiaľ podmienky dopravného napojenia umiestnenia objektu na pozemku nie 

sú stanovené schváleným územným plánom zóny pre príslušnú oblasť, rozumie sa pod 

vstupom zverenej komunikácie dopravná plocha od priľahlého okraja verejnej 

komunikácie s maximálnou dĺžkou 6 metrov medzi okrajom pozemku a samotným 

napájaným objektom.“. Uviedol, že sú to dosť obmedzujúce kritéria, najmä pre tie 

lokality, kde je individuálna bytová výstavba hlavne v malých MČ a čiastočne aj 

veľkých. Formulácia je trochu „nešťastná“ a pravdepodobne sa bude iniciovať zmena 

uznesenia minimálne v spomínanej časti. V reáli ak stavebník nebude mať prístup 

z verejnej komunikácie na úrovni šiestich metrov od okraja pozemku, tak Stavebný úrad 

nemôže vydať povolenie na stavbu napr. rodinného domu. Navrhol, aby sa tejto téme 

venovali na najbližšom stretnutí RS.  

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Paradoxne spomínané obmedzenie je takou 

dvojsečnou zbraňou. Podľa jej názoru, je v podstate rada, že takéto obmedzenie vzniklo, 

pretože im to pomôže riešiť územie do budúcna tak, ako je nastavený plán. Doteraz, kde 

to tak nebolo, vznikli v mestskej časti uličky – „fúziky“, ktoré sa už nikdy nebudú dať 

riešiť, lebo stavitelia, ktorí si cez svoje pozemky naťahali inžinierske siete, nedajú 

súhlas pre vytvorenie komunikácie podľa územného plánu. Nastala situácia, ktorú 

momentálne ako starostka rieši so Stavebným úradom a aj s Útvarom hlavného 

architekta, ale najťažšie je vysvetliť ľuďom, prečo oni nemôžu, keď tamtí to tak riešili. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Je potrebné, aby si každý starosta urobil názor na danú vec, lebo 

z jednej strany sú to určité obmedzenia, ale z určite strany ide o ochranný mechanizmus.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Vyjadril súhlas s obmedzením, ale v určitých 

prípadoch. V jeho MČ sa problém dotýka novej lokality Záhumnie, kde sú obrovské 

parcely. Jeho názor je, aby tie zmeny, tzv. „fúziky“ riešiť cez zmenu Územného plánu 

zóny, aby sa vyjadrili projektanti, mestská časť – poslanci. A ak majitelia pozemkov 

chcú na svojich pozemkoch vybudovať komunikácie, vzhľadom na povinnosť MČ – t. j. 

zimná údržba, starostlivosť, aby odovzdali bezodplatne MČ. Je toho názoru, že je 

potrebný individuálny prístup v danej lokalite, zvážiť ho a nie tak, že Stavebný úrad 

tomu povolí a inému nie. Je tu Územný plán zóny a k nemu je potrebné komplexné 

vyjadrenie Útvaru hlavného kontrolóra, miestni poslanci, mestskí poslanci, pretože tak 

vedia ľuďom pomôcť. 
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p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Ide o problém, t. j. problém tzv. „fúzikov“ hlavne 

malých MČ. A jeho časť nie je tomu výnimkou, práve naopak, bola asi modelovým 

príkladom pre denník košický. Uviedol, že 6 metrový prístup je pre niekoho 

obmedzujúci, ale druhá vec je, s čím vo svojej MČ bojuje, lebo sa stavajú domčeky na 

zadných parcelách, je ich viac ako 50 kusov. Pereš má ílovitú pôdu a pravidelne tieto 

domy zatápajú miestne komunikácie. Stavebný úrad nazval tieto cesty, ako prístup na 

stavenisko a voda z nich steká na najnižší bod. Stavebný úrad už nerieši stavebníka, kde 

tú vodu púšťa. Stavebník sa preukáže a deklaruje, že má napr. 4 kubíkové nádoby. Preto 

navrhol, že ak sa uznesenie má meniť, resp. časť zo schváleného nového územného 

plánu, ktorý platí od 15.07., aby sa tam uviedlo, že stavebník má urobiť minimálne rigol 

a zadeklarovať to, aby vodu zviedol podľa stavebného zákona na svoj pozemok. Nie na 

obecný pozemok – verejnú komunikáciu. Poznamenal, že toto sa deje a má s tým 

problém so stavbami na zadných parcelách a ak sa také stavby povolia, tak nebudú mať 

žiadnu „páku“ na stavebníka, aby v budúcnosti MČ robila účelovú komunikáciu. Preto 

ako podmienku je potrebné zadať, samozrejme v rámci zákonných možností.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Tu neide len o stavby v druhom alebo treťom slede. Ale ak niekto 

vlastní väčší pozemok a v danej lokalite nie je schválený územný plán, resp. regulatívy, 

tak napr. podľa teraz platnej podmienky, nie je možné postaviť dom na danej parcele 

napr. 8 metrov od hranice pozemku.  

 Požiadal, aby si to starostovia naštudovali a vzniesli, resp. predniesli pripomienky 

a najbližšom stretnutí sa k tomu vrátia.   

 Opýtal sa starostov ohľadne pošty, ktorú im elektronicky zasielajú zo Združenia miest 

a obcí (ZMOS) ako informácie a požiadavky na vzdelávanie v národnom projekte 

ZMOS, na iné podujatia a nevie, či to všetci starostovia dostávajú. Ak áno, je to 

v poriadku, ale ak nie a majú o to záujem, nech sa obrátia na starostu MČ Juh p. Hlinku, 

ktorý je predsedom regionálneho združenia alebo aj na neho - predsedu RS. Starostovia 

potvrdili, že takéto informácie zo združenia pravidelne dostávajú.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Uviedol, že od 2. septembra došlo k zmene 

linkového vedenia a v Krásnej sa to dotklo linky 13, ktorá po rekonštrukciách a po 

prázdninovom režime nebola obnovená. Taktiež aj linky 52. Pripravuje stanovisko na 

dopravný podnik ohľadom toho, že nesúhlasí so súčasným linkovým vedením a keďže 

spomínané linky sa dotýkajú aj iných MČ, ako napr. Nad jazerom, atď., prepošle 

starostom ním vypracované stanovisko a bude rád, ak k tomu zaujmú svoje stanovisko, 

či ovplyvňuje, resp. či tiež majú záujem a požadujú, aby sa spomínané linky obnovili.  

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Pozval všetkých starostov a tiež aj ich obyvateľov na 

podujatie, ktoré sa v MČ Pereš dňa 12. septembra organizuje pod názvom „Športový 

deň“ a zároveň ich požiadal o spropagovanie tohto podujatia vo svojich MČ. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Zo strany starostov neodzneli žiadne pripomienky, preto ukončil 

bod. Spoločne sa zhodli, že najbližšie stretnutie sa uskutoční začiatkom októbra, a to 

buď 7. alebo 8. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 6. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach a poďakoval sa prítomným starostom za ich účasť a aktivitu.  

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 29.09.2015 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Ing. Ladislav Brada ......................................................... podpísal dňa: 06.10.2015 

 

 

Damián Exner ..................................................................... podpísal dňa: 06.10.2015 
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